
 
 
Nemudruj o minulosti,  
nesni o budoucnosti,  
ale chop se okamžiku 
a od této chvíle se uč.  
                      (Lewis)   
 
 
 
Duben je měsíc, kdy se jaro 
probouzí plnou silou a je to také 
doba, kdy většina z nás dává do 
pořádku své předzahrádky a 
plochy kolem rodinných 
domků. Snad každý chce mít 
své okolí upravené a čisté. O 
totéž se snaží i pracovníci 
obecního úřadu po celém území 
obce. Proto jsem přistoupil 
k tomu, aby se počet našich 
zaměstnanců veřejně 
prospěšných prací zvýšil ze 
dvou na tři. Z toho důvodu byla 
zakoupena nová sekačka na 
trávu a zametací kartáč a tak 
věřím, že se podaří pořádek a 
čistotu veřejného prostranství 
v obci udržet. Během tohoto  

 
roku by však mělo být 
provedeno mnoho oprav a 
rekonstrukcí. Je tedy možné, že 
se i tak budeme potýkat 
s nedostatkem času při údržbě 
obce. Nejsem příznivcem 
brigád a vím, že volný čas 
strávený doma mimo 
zaměstnání je každému drahý, 
ale i tak budu velmi rád, když 
každý z nás dle svých možností 
a schopností pomůže upravit a 
udržovat okolí svých rodinných 
domků, třeba i na okolních 
obecních pozemcích. Vznikne 
tím prostor pro zaměstnance 
OÚ vykonávat i jiné činnosti, 
které by  musely být zadány 
specializovaným firmám. Tím  

 
samozřejmě můžeme šeřit 
výdaje obecního rozpočtu a 
účelněji využít uvolněné 
finance. Zvažte prosím, jestli 
můžete věnovat část svého 
volného času třeba i této 
veřejné aktivitě a pomoci tak 
společně upravit prostranství 
obce pro nás pro všechny.  
Děkuji. 
 
 
Vladimír Drbola 
starosta obce 
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Ze zasedání obecního zastupitelstva   
 
Dne 23. března 2007  (zápis č. 5)   
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Rozpočet na rok 2007. 
3. Rozpočtový výhled 2008-2009. 
4. Seznam plánovaných investičních akcí na 2007-

2008. 
5. Závěrečný účet obce za rok 2006 a to bez výhrad. 
6. Převod zisku z roku 2006 v částce 225,65Kč 

příspěvkové organizace ZŠ do rezervního fondu. 
7. Převod budovy hasičské zbrojnice od SDH 

Starovičky do majetku obce. 
8. Zástupce obce pro všechny změny nebo pořízení 

nového ÚPSÚ Starovičky p.Vladimíra Drbolu a 
p. Pavla Šafaříka. 

 
 

 
 
 
 
9. Prodej pozemku parc.č. 522/12 o výměře 859m2  

na stavbu rodinného domu v lokalitě Tálky II. p. 
Fr. Jelínkovi čp. 95. 

10. Záměr prodeje pozemků na stavby srubových 
rodinných domků v lokalitě „školní zahrady“ u 
Luže parc. č. 100 – 109. 

11. Bezplatný nájem KD místním organizacím. 
12. Vydláždění vjezdu a vybudování odstavné plochy 

u RD čp. 238 p. Romanu Poláčkovi na vlastní 
náklady žadatele. 

13. Dalšího člena do přestupkové komise p. Pavla 
Práta. 

14. Záměr prodeje pozemků – zahrad za RD čp. 160, 
161 a 163. 

 
Rozpočet obce na rok 2007   
 
Příjmová část:  
  
Veškeré daně z příjmů, poplatky a dotace                   6 436 100,00 Kč  
Nájmy z obecních budov                      255 800,00 Kč  
Příjmy z prodeje pozemků                      900 000,00 Kč  
Příjmy z úroků                        50 000,00 Kč  
Ostatní příjmy                         14 000,00 Kč  
                   7 655 900,00 Kč  
Výdajová část:  
Vnitřní obchod - opravy (střecha hostince)                      180 000,00 Kč  
Silnice (opravy, nové Tálky)                      550 000,00 Kč  
Pozemní komunikace                      100 000,00 Kč  
Vodní hospodářství                         22 000,00 Kč  
Kanalizace - ČOV (odvodnění kostela)                   1 600 000,00 Kč  
Základní školy - na žáky Hust.,V.Pavl.                      127 100,00 Kč  
Základní školy - místní ZŠ (provoz)                      500 000,00 Kč  
Hudební činnost - dotace DH Palavanka                        20 000,00 Kč  
Činnosti knihovnické (provoz)                        77 000,00 Kč  
Záležitosti kultury-kulturní akce, kniha, kronika (hody)                        83 000,00 Kč  
Rozhlas a televize                        12 000,00 Kč  
Zájmová činnost v kultuře - KD (provoz, opravy)                      366 000,00 Kč  
Záležitosti kultury - jubilanti                        10 000,00 Kč  
Tělovýchovná činnost - příspěvek na nájem                        12 000,00 Kč  
Tělovýchovná činnost - dotace organizaci                        20 000,00 Kč  
Tělovýchovná činnost - opravy a udržování                        15 000,00 Kč  
Neinvestiční dotace - charita atd.                          4 000,00 Kč  
Bytové hospodářství (revize, opravy)                        25 000,00 Kč  
Veřejné osvětlení (provoz), nové Tálky                      110 000,00 Kč  
Veřejné osvětlení - nové Tálky                      100 000,00 Kč  
Pohřebnictví                        11 000,00 Kč  
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Rozpočet na rok 2007 – pokračování ze str. 2 
 
Plyn – Tálky                      250 000,00 Kč  
Příspěvek Mikroregion Hustopečsko                        20 000,00 Kč  
Projekty pro získání dotací                        54 800,00 Kč  
Pozemky                      150 000,00 Kč  
Sběr a svoz komunálních odpadů – přístřešek sběrný dvůr                      200 000,00 Kč  
Sběr a svoz komunálních odpadů                      450 000,00 Kč  
Protierozní a protipovodňové opatření                      100 000,00 Kč  
Péče a vzhled obce, veřejná zeleň – VPP (údržba, platy, sekačka)                      774 000,00 Kč  
Soc.péče – dary obyvatelstvu                        10 000,00 Kč  
Požární ochrana                        12 400,00 Kč  
Zastupitelstvo obce (odměny, tel.popl., cestovné)                      682 000,00 Kč  
Činnost místní správy (provoz OÚ – energie, opravy, služby, platy)                      846 500,00 Kč  
Dotace organizaci – Kadet                        20 000,00 Kč  
Dotace organizaci – Myslivecké sdružení                        20 000,00 Kč  
Změna Územního plánu                        70 000,00 Kč  
Přístřešek – autobusová zastávka                        13 100,00 Kč  
Pojištění obecních budov                        39 000,00 Kč  
                   7 655 900,00 Kč  
  
(HŠ) 
 
 
 
Povolení k odběru podzemních vod - problematika studní. 
 
 
Povolení k odběru podzemních vod. 
Vydává vodoprávní úřad - odbor živ. prostředí MěÚ 
Hustopeče. Žádost o povolení k odběru je nutno podat 
nejpozději do 1.7.2007. Tiskopisy jsou k dispozici i na OÚ 
Starovičky.  Komplexní informace k této problematice na 
internet. stránkách www.zanikpovoleni.cz  nebo bezplatné 
telefonní lince  800 101 197 . 
 
Povolení není třeba, pokud: 
- se k odběru nevyužívá technického zařízení - pumpy, 

čerpadla atd. 
- vlastníte studnu vybudovanou před 1.1. 1955. 
- vlastníte studnu, ale voda z ní se nepoužívá. 
- je studna určena k individuálnímu odběru pitné vody. 

Zde je však potřeba spoustu dalších povolení - hygiena, 
rozbor vody atd. která jsou finančně nákladná. 

- pokud vlastníte povolení k nakládání s vodami, platící i 
před 1.1.2002 

  
Povolení je třeba, pokud: 
- vlastníte studnu u rodinného domku, která byla 

vybudovaná po 1.1. 1955, máte nainstalované čerpadlo 
(ruční pumpu nebo elektrické) a vodu používáte. 

- jste podnikatelský subjekt a nevlastníte povolení 
k nakládání s vodami nebo vlastníte povolení, jehož 
platnost byla před 1.1.2002 

       
Poplatky a sankce: 
Poplatek za vyřízení povolení pro fyzické osoby je 100 - 
300 Kč, pro podnikatele 3000Kč. Upozorňujeme na nutnost 
platného stavebního povolení a kolaudačního rozhodnutí ke 
studnám a z toho plynoucí sankce, jak jsou níže uvedeny. 
Stavební povolení a kolaudační rozhodnutí lze vyřídit 
dodatečně spolu s povolením k odběru podzemních vod 
v částce 300 Kč pro fyzické osoby.  
- poplatky za odběr vody větší než 500m3/měs. nebo 

6000m3/rok, dle zákona (asi 2 Kč/m3). 
- sankce za odběr bez povolení - fyzické osoby až 50 tis. 

Kč, podnikatelé až 10 000 tis. Kč. 
 
Povolení k vypouštění odpadních vod řeší obec pro 
občany, kteří jsou napojeni do veřejné kanalizace celkovým 
povolením, pro ostatní platí nutnost vyřízení příslušného 
povolení individuálně na vodoprávním úřadě. 
(VD)
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Krátké zprávy  
 
Výstavba Tálky 
   Počátkem dubna začal prodej 
stavebních parcel pro výstavbu 
rodinných domků v etapě Tálky II. 
Mezi zájemci je 5 stavebníků 
původem ze Staroviček, ostatní 
pochází převážně z Hustopečí. 
   Pro zamýšlenou třetí etapu 
výstavby  Tálky se nyní řeší změna 
územního plánu a asi 16 nových 
parcel zde bude k dispozici ve druhé 
polovině roku 2008. Ministerstvo 
pro místní rozvoj však nevyhlašuje 
pro tento rok žádné dostupné 
dotační tituly a tak je velmi 
pravděpodobné, že se prodejní ceny 
stavebních parcel v této etapě zvýší. 
V lokalitě Tálky tak bude celkem 45 
nových rodinných domů. (VD) 
 
 
Jubilanti 
   Dne 12. května proběhne v obci 
tradiční setkání zdejších rodáků a 
jubilantů. Součástí této akce bude 
odpolední kulturní program, místní 
košt vína a večerní zábava. Na 
všechny odpolední i večerní 
programy zvou jubilanti všechny 
občany. Hraje dechová hudba 
Palavanka ve zmenšeném obsazení. 
 
 
Parkovací místa 
   Podél místních komunikací v obci 
parkuje čím dál více automobilů a 
průjezd některými místy je tak 
značně omezený. Věřím, že 
v budoucnu by tento problém měl 
být vyřešen vybudováním parkovišť 
na vhodných místech, i když nynější 
mínění  členů  zastupitelstva není 
v tomto směru zcela jednotné. OÚ 
proto žádá občany o uvolnění 
komunikací tím, že budou parkovat 
ve vjezdech a na svých pozemcích 
mimo tyto komunikace. Je možno 
také parkovat na obecních 
pozemcích po předchozím podání 
žádosti a vybudování zpevněné 
plochy svépomocí. (VD) 
 
 
 
 
 
 

 
Truhlíky 
   V obci byly osazeny betonové kontejnery se zelení- 4 kusy před obecním úřadem a 
další 4 ks u autobusové zastávky ve směru na Břeclav. (VD) 

 

 
 
 
Dětské koutky 
   V této době probíhá také budování jednoduchých dětských koutků v oblasti ulic 
„Příční“ a „Nová“. Budou zde instalovány jednoduché dětské houpačky s lavičkami 
a provedena výsadba zeleně.  (VD) 
 
 
Skládka Slaměnka 
   Počátkem dubna proběhla úprava terénu zakázané skládky Slaměnka v katastru 
obce Starovičky. Vjezd byl osazen uzamykatelnou závorou a v prostoru před ním 
bylo vysazeno 24 nových stromků lípy malolisté. Tento krok byl proveden poté, kdy 
během posledních měsíců bylo na skládku navezeno pravděpodobně stavebníky a 
stavebními firmami z blízkého okolí velké množství stavební sut ě i jiného odpadu. 
Provedenou úpravou získáme kontrolu nad tímto problematickým územím, kde se 
bude nyní ukládat pouze materiál, který bude před uložením prověřen. (VD) 
 
 
Parkoviště a logistické centrum u dálnice. 
   Letošní rok probíhá schvalovací řízení a změna územního plánu, která řeší mimo 
jiné i území u dálničního odpočívadla ve směru na Brno. Na území bývalého 
ovocného sadu by na ploše 15 ha mělo vzniknout parkoviště převážně pro 
kamionovou přepravu s kompletním zázemím - čerpací stanicí, restaurací atd. 
V další etapě plánuje investor rozšíření celého areálu o  výstavbu moderního 
logistického centra. (VD) 
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Vyhodnocení ankety - únor 
   Vyplněných anketních lístků se vrátilo pouze 9%, proto nelze vyjádřený názor 
považovat za mínění většiny obyvatel.  
Sběr plastů 
Zde 52% odpovídajících zastává názor, že postačí pouze stávající kontejnery a 
38% by uvítalo  kombinaci svozu a kontejnerů. 
Prodej nových stavebních míst 
53% odpovědí je pro prodej nových míst všem zájemcům a výstavbu dále 
nerozšiřovat. 
28% odpovědí je pro prodej stavebních míst jen místním žadatelům a také si 
nepřeje výstavbu dále rozšiřovat. 
   K první otázce uvádím, že OÚ pravděpodobně přistoupí ke kombinovanému 
sběru v letních měsících. Ohledně prodeje nových stavebních parcel má 
zastupitelstvo jasný směr intenzivní výstavby rodinných domků. Tento krok by 
měl mít v blízké budoucnosti ekonomický přínos pro obecní rozpočet zvýšením 
daňových příjmů, přínos pro místní podnikatele zvýšením celkové kupní síly 
místních obyvatel a v neposlední řadě zvýšením počtu dětí s tím spojeným využití 
místní školy. (VD) 
 
 
Názvy ulic 
   V minulosti se často diskutovalo o zavedení názvů ulic v naší obci. Byly 
vybrány i názvy jednotlivých ulic, avšak označení a legislativa s tím spojená 
nebyla dále realizována. Po informacích z příslušných úřadů je jasné, že zavedení 
názvů ulic nám nic nebrání. Velkým problémem pro nás pro všechny však je 
s tímto spojená výměna občanských průkazů všech obyvatel a ostatních 
dokumentů z důvodu změny adresy (živnost. listy, ŘP, koncesní listiny atd.). 
Tento problém by se částečně vyřešil bezplatnou výměnou OP přímo na OÚ 
Starovičky, kam by přijeli úředníci z MěÚ Hustopeče a opětovným vydáním 
průkazů ve Starovičkách.  
   Jistě se ptáte, jestli nám to všem stojí za to. Velmi bych se za tento krok 
přimlouval z důvodu orientace v obci. Pokud někdo hledá u nás adresu  podle  
popisných čísel, která jsou nerovnoměrně rozdělená po obci, nemůže bez pomoci 
místních lidí ve většině případů tuto adresu najít. Názvy ulic by toto vyřešily 
spolu s informačními mapkami umístěnými na významných místech v obci. Rád 
bych znal také Váš názor na tuto problematiku, proto je tato otázka sou částí 
nynější ankety. Promyslete si svůj postoj a pouvažujte o tom, jestli nám 
komplikace s výměnou OP stojí za to, abychom zlepšili orientaci lidí, kteří naši 
obec navštíví a tím ji prezentovali v jiném světle než doposud.  

                            Vladimír Drbola 
 

 
V prostoru bývalé Školní zahrady je místo pro 3 rodinné domky. 
 

Nová sekačka 
   Počátkem dubna zakoupil obecní 
úřad novou sekačku na trávu STARJET 
Exclusiv AJ- 102-20. Sekačka je v plné 
výbavě od výrobce, je vybavena 
mulčovacím zařízením, uzávěrkou 
diferenciálu, tempomatem, 
automatickým vypínáním sečení při 
naplnění koše atd. Pořizovací cena 
121 491 Kč. 

 
 
 
 
Humanitární sbírka 
   V únoru a březnu proběhla v naší 
obci humanitární sbírka ve spolupráci 
Obecního úřadu ve Starovičkách a 
Diakonie Broumov. Občané přinesli 
celkem asi 200 pytlů ošacení. Odvoz 
věnovaného ošacení proběhl v úterý 
27. března 2007. (VD) 
 
 
Vyhlídková plošina 
   V minulých dnech byla provedena 
úprava terénu v oblasti Nové hory mezi 
vinohrady od Boží muky k „Obrázku“ 
na kopci, kde bude v průběhu května 
vybudována vyhlídková plošina. Letos 
i v  příštím roce se zde počítá 
s výsadbou stromů a celkovou úpravou 
tohoto místa, aby mohlo být využíváno 
jako odpočinková zóna blízké 
cyklostezky. (VD) 
 
 
Srubové domky u Luže 
   Další tři nová stavební místa budou 
pravděpodobně vytvořena v prostoru 
Školní zahrady u Luže, kde se počítá 
s výstavbou srubových rodinných 
domků, které tak pohledově zapadnou 
do postupně upravovaného okolí 
rybníčku. Jejich problematické 
umístění poblíž dálnice snad vyřeší 
vybudování protihlukové stěny. (VD) 
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Koho jsme zvolili    
 
Luděk Galečka 
 
Věk: 28   let 
Bydliště:  Starovičky 85 
Rodinný stav:  svobodný 
Dosažené vzdělání: základní 
Po absolvování základní školy nástup na střední odborné 
učiliště v Hustopečích - mechanik, opravář.  Učební obor 
zakončen učňovskou zkouškou.  
Profesní kariéra: 
 1995- 2001- svářeč- Mostárna Hustopeče 
 2002- 2007- svářeč- Westfalia Hustopeče 
 2006- zvolen jako člen zastupitelstva obce 
Starovičky 
V zastupitelstvu Obce Starovičky práce v prvním volebním 
období. 
Schopnost základní komunikace v němčině, trestní 
bezúhonnost, osvobozen od vojenské služby. (LG) 
 
 
 
 
 
 

 
Mgr. Petr Kadlec 
 
Věk: 34 let 
Bydliště: Starovičky 133 
Rodinný stav: svobodný, bezdětný 
Dosažené vzdělání: vysokoškolské 
Po absolvování základní školy studium na gymnáziu v 
Hustopečích, zakončené maturitou, dále studium na 
Přírodovědecké fakultě Masarykovy Univerzity v Brně, obor 
biologie-geologie-zeměpis  
Profesní kariéra:   
1991 - 1992    -   Agrotec Hustopeče – referent obchodní 
                           činnosti 
1998               -   základní vojenská služba v Brně 
1999               -   redaktor týdeníku Moravský jih 
1999 – 2007   -   učitel ZŠ Vranovice, předměty – angličtina, 
zeměpis 
 
V zastupitelstvu obce Starovičky práce v prvním volebním 
období.                             
Schopnost komunikace v angličtině (státní jazyková 
zkouška), práce na počítači (běžný uživatelský software), 
trestní bezúhonnost. (PK) 
 

       *********************************     ***********************************    
                                   
 

 

 
INFORMACE   

Městského úřadu Hustopeče, správního odboru 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Městský úřad Hustopeče, správní odbor vydává na požádání ověřené výstupy z informačních 
systémů veřejné správy (ISVS), a to: 
 

- ověřený výpis listu vlastnictví z katastru nemovitostí 
- ověřený výpis z obchodního rejstříku 
- ověřený výpis z registru živnostenského podnikání 

 
Tyto ověřené výpisy mají právní sílu originálu, získaného jinak pouze přímo na příslušném úřadu, 
tedy katastrálním úřadu, krajském soudu nebo živnostenském úřadu. 
 
 
Poplatek za tento výpis z informačního systému je 50.- Kč za každou, i započatou stranu (zákon č. 
634/2004 Sb., o správních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů) 
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Upozornění na povinnou výměnu občanských průkazů 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Podle Nařízení vlády č. 612/2004 Sb., jsou občané ČR povinni provést výměnu občanských průkazů 
vydaných: 

- do 31.12.1998 za občanské průkazy se strojově čitelnými údaji nejpozději do 31.12.2007 (platnost 
průkazu se tedy zkracuje o 1 rok vůči datu platnosti uvedenému na tomto průkazu). Žádost o 
vydání občanského průkazu je občan povinen podat nejpozději do 30. listopadu 2007 

- do 31.12.2003 za občanské průkazy se strojově čitelnými údaji nejpozději do 31.12.2008. Žádost 
o vydání občanského průkazu je občan povinen podat nejpozději do 30. listopadu 2008 

Výměna je bezplatná. 
O výměnu nemusí žádat občané, narození před 1. lednem 1936, pokud v jejich současném občanském 
průkazu není doba platnosti vyznačena a omezena konkrétním datem. 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 
ČOV 
 
   Tímto článkem trochu předbíhám, rád bych Vám však 
vysvětlil situaci, která nás snad v nejbližší době čeká a tou 
je výstavba čistírny odpadních vod (ČOV). Obec 
Starovičky má od listopadu 2006 platné stavební povolení 
na výstavbu ČOV. Ve výběrovém řízení pro kompletní 
stavbu vyhrála firma Silnice Brno. Celková částka 
projektu, který obsahuje výstavbu vlastní čistírny a nové 
jednodílné kanalizace je asi 65 milionů Kč (16 mil. Kč –
čistírna a 49 mil. Kč kanalizace a ostatní položky.). Na 
finanční krytí této akce je nutno sehnat prostředky z dotací 
ve výši min. 85% ( zbývajících 15%  úvěr obce). Pokus o 
podání žádosti v minulém období nebyl dotažen do konce. 
Nyní probíhají jednání pro získání dotace z fondů 
Evropské unie, na podzim letošního roku by se s největší 
pravděpodobností mělo rozhodnout o tom, jestli peníze 
získáme. Pokud bude tato žádost neúspěšná, zajištění 
financí pro tento projekt bude pro nejbližší období téměř 
vyloučeno. Důležitý fakt, proč bysme se měli snažit získat 
finance na výstavbu ČOV je ten, že pokud se hlavní silnice 
bude příští rok rekonstruovat, musí pod ní obec vybudovat 
kanalizaci a celou akci bude muset pravděpodobně 
financovat ze svých zdrojů (tj. přibližně 10 mil. Kč). 
   Výhoda ČOV je neoddiskutovatelná - čistota vypouštěné 
vody a předcházení pokutám za „jímky na vyvážení“, které 
musí být u každého rodinného domku, na které budou 
v nejbližší době zaměřeny kontroly odborů životního 
prostředí. 
   Nevýhodou jsou však nepříjemnosti, které touto stavbou 
dopadnou na každého z nás - výkopy v obci po dobu 
minimálně 2 roky, náklady na nové kanalizační  přípojky, 
které se u některých dlouhých vzdáleností prodraží a 
v neposlední řadě výše stočného, které se pohybuje 
v cenách asi 27 Kč/m3 ( poplatek pro průměrnou 
domácnost asi 3000 Kč/rok). Technologie projektované 
čistírny firmy Walter vyčistí 1m3 s náklady okolo 7 
Kč/m3, je však nutno počítat s životností vybavení kolem 
12 let a její následnou výměnu. Pro obec bude tedy i tato 
investice do budoucna nemalou zátěží. (VD) 

Dotace 
 
   Rada Jihomoravského kraje přidělila obci Starovičky 
300 tis. Kč na opravu budovy Obecního úřadu (pozn. 
původní žádost obce byla na 412 tis.Kč). Může tak být 
provedeno např. rozšíření zasedací místnosti, vybudování 
nového archivu, nová fasáda oplocení a dílny, vybavení 
dílny a kanceláří. Ordinace lékaře bude zredukována na 
jednu místnost. 
   Nepodařilo se podat žádost o dotaci na vybudování 
dětského hřiště a přístřešku před školou z fondu 
Ministerstva pro místní rozvoj. Čas na podání žádosti byl 
pouze asi 2 týdny. V této krátké době se podařilo vyřídit 
potřebné formality, po vstřícném jednání stavebního úřadu 
v Hustopečích i nutné schválení převodu pozemku 
z Tělovýchovné jednoty do vlastnictví obce. Při jednání na 
katastrálním úřadu však bylo zjištěno, že úplné nabytí 
pozemku do vlastnictví TJ nebylo v minulých letech 
dotaženo do konce. Nyní je nutné tyto záležitosti uvést do 
pořádku a z tohoto důvodu se výstavba dětského hřiště 
odkládá na rok 2008. 
   Situace kolem dalších podaných žádostí o dotace budou 
postupně zveřejňovány v dalších číslech zpravodaje tak, 
jak budou projednávány.  (VD)  
 

 
                                                                     Šárka 
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Ze školních tříd   
 
1. a 2. třída ZŠ Starovičky 
 
V měsíci lednu jsme nacvičili pro děti z mateřské 
školky divadelní představení "O zvířátkách a 
loupežnících". Dětem se pohádka moc líbila a nejvíc 
to, jak zvířátka loupežníky vystrašila a vyhnala z 
jejich chaloupky. Všechny herce odměnila paní 
učitelka ze školky sladkou odměnou. 
 

 
 
Po jarních prázdninách, kdy jsme všichni nabírali sílu 
k další práci, jsme navštívili divadelní představení v 
Hustopečích "Jak Máňa zachránila Martina z pekla". 
 
Abychom se nevěnovali jenom divadlu, vyrazili jsme 
koncem února na Dům dětí do Hustopečí. Ve velkém 
sále byla položena umělá ledová plocha, která je 
výborná pro bruslaře začátečníky. Všechny děti si 
sehnaly brusle a naučili se bruslit. 
 

 
 
 

 

 
 
Navštívili jsme také teraristický koutek. Děti se 
zájmem pozorovaly křečky, želvy a rybičky. Největší 
obdiv sklidili dva obrovští škrtiči - hroznýši královští. 
Viděli jsme také ustájené koně, které si mohly děti 
pohladit a nakrmit je senem, králíky, morčata a jejich 
čerstvá mláďátka. Nakonec se ještě všichni vyřádili 
na hřišti pro skateboard, na U-rampách, průlezkách, 
skluzavkách a houpačkách. 
 
V březnu jsme shlédli divadelní představení 
věnované velikonočním zvykům a tradicím s názvem 
"Velikonoční pohádka". Některé zvyky, jako např. 
vynášení Smrtky (Morany, Mory, Mařeny...) 
jsme první jarní den vyzkoušeli i na naší škole. 
Všichni žáci přišli v zeleném oblečení a za zpěvu 
písní jsme se rozloučili se zimou, kterou 
symbolizovala Smrtka. Jaro jsme přivítali vesele. 
Největší úspěch měly účesy vytvořené zeleným 
sprejem a jarní diskotéka. S Moranou jsme chodili i 
po vesnici a zpívali písničky. Zašli jsme i za starostou 
obce a přinesli mu i celým Starovičkám symbolicky 
jaro. U té příležitosti žáci poděkovali panu 
starostovi za jeho snahu o zbudování dětského hřiště 
před školou, na které se velmi těšíme. Jarní únavu 
jsme zahnali výborným zeleným špenátem 
připraveným naší skvělou kuchařkou. 
tř. uč. Mgr. Lenka Brenkusová  
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Jeden  den ve škole. 
     Začátek vyučování začal trochu neobvykle, možná, že přijde i 
kouzelník. Skutečně se jeden takový  objevil, kouzlil, čaroval a 
docela dobře nás bavil. Malé děti z MŠ se možná  i trochu bály, ale 
my  „školáci“ jsme se nenechali  ničím překvapit, snad jen cenou 
balónků, které  na závěr  prodával. 
     Po  představení  jsme  vyrazili  směrem k obecnímu  úřadu, kde 
na nás už čekal pan starosta. Všichni jsme se posadili do zasedací 
místnosti a začala beseda.  Pan starosta  nám odpovídal na všechny 
otázky, zjistili jsme, kde budou nové domy, kde bude nová čistička, 
co se bude dít  kolem Luže…. Otázek bylo skutečně  hodně a pan 
starosta nám slíbil, že můžeme  přijít  zase  na návštěvu.  Cestou do 
školy  nás  napadaly  další a další otázky. To, ale budeme řešit až 
příště.  
                         Pavel Kuba, Vojta Hovězák, Adam Janoušek   /5.tř./ 
 

 
                                                                                          Nikolas 

 
Výsledky soutěží dětí a žáků 
naší školy, které se 
uskutečnily v měsíci březnu. 
 
SUPER STAR /vítězové 
jednotlivých  kategorií/  
 
MŠ  
1. Kateřina Ondráková, 

Marek Zach 
 
ZŠ 
1.   třída  Zuzana Ptačovská 
2. třída  Laura Hádlíková 
3. třída  Aneta Bajková 
4. třída  Dorotka Pleskačová 
5. třída  Katka Žilková 
 

 
                                          
Aneta 
 
 
 
SBĚR  PAPÍRU 
 
1. třída   Adam Buchta 
2. třída   Adéla Janoušková 
3. třída    Petra Hanáčková 
4. třída    Lukáš Veselý 
5. třída    Kateřina Žilková 
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                                                                     Kačka 
 
Čerstvé zprávičky z naší malé školičky   
 
V naší mateřské škole se stále něco děje. Nemusí se to 
týkat pouze veřejných akcí, které jsou na veřejnosti 
vidět. V MŠ pracujeme podle vlastního rámcového 
programu, který je zaměřený na roční období, změny 
v přírodě, dění v obci. 
   Koncem února jsme společně se školní družinou 
uspořádali maškarní rej. Děti si přinesly pěkné masky. 
Nemohla chybět princezna, voják, spiderman, 
kašpárek, čert, dinosaurus a další. Ani paní učitelka 
nemohla zůstat pozadu a byla převlečena za 
pohádkovou postavičku ,,Křemílka“ (nebo 
Vochomůrky?). Dopoledne jsme prošli prostory školy, 
navštívili jsme obě školní třídy a nezapomněli jsme ani 
na paní kuchařku. Uspořádali jsme si malou maškarní 

diskotéku a odpoledne vypuklo společné soutěžení 
s dětmi ze školní družiny. 
   Navštívili jsme divadelní představení v Hustopečích 
pod názvem ,,Velikonoční pohádka“. Děti mají 
návštěvy divadelních představení rády. Mají možnost 
se svézt autobusem, projdeme si náměstí a 
seznamujeme se s některými budovami. V rámci 
dopravní výchovy se děti učí přecházet na semaforu. 
   V měsíci březnu jsme vyhlásili další školní kolo 
soutěže ,,SUPER STAR“. Většina dětí si připravila 
libovolnou písničku, se kterou vystoupily před všemi 
žáky naší školy. Děti se tak zbavují strachu, trémy 
vystupovat před větším počtem diváků. Jako vždy 
všichni účastníci soutěže dostali diplom a sladkou 
odměnu. Tentokrát jsme však udělali výjimku a ocenili 
jsme i děti, které si připravily písničku neznámou, 
kterou jsme se neučili v MŠ. Mezi tyto patří například 
Marek Zach, Kateřina Ondráková, Marek Hádlík a 
Lukáš Fridrich. Velmi mile nás překvapil benjamínek 
naší školky Honzík Bajko, který se do soutěže zapojil 
po týdenní docházce do MŠ. 
   Na konec měsíce března jsme vyhlásili zápis dětí do 
MŠ na školní rok 2007/2008. K zápisu se dostavilo 
celkem 6 dětí, z toho čtyři na celodenní docházku. 
   První jarní den jsme nazvali jako ,,ZELENÝ DEN“. 
Všechny děti musely mít na sobě něco zeleného. 
Připravili jsme se i na nadcházející svátky jara – 
Velikonoce. Oblékli jsme si prostory školy do jarního 
kabátku, zdobili jsme kraslice, naučili se koledy a 
máme radost ze sluníčka. 
                                                                                 
Petra Novotná 
ved. učitelka       

 

 
                   Michala                                   Michal 
 

 
                 Zuzanka Ptačovská 
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Karneval pro mladší 
 
     V sobotu /3.3./ uspořádaly 
maminky v Kulturním domě ve 
Starovičkách dětský karneval, na 
který jsme se všichni moc těšili.  
Postupně se na sále  objevovaly 
samé zajímavé  masky. Vůbec 
nikomu nevadilo, že se začátek 
trochu opozdil, ale pak to začalo 
na plné obrátky. O výbornou 
zábavu se  staral  DJ  Tony 
z Velkých Pavlovic.  Hezkým  
zpestřením veselého dne 
bylo vystoupení mažoretek 
LADY STARS  z Hustopečí. 
Vyvrcholením celé akce byla 
bohatá tombola, ve které byly 
samé hezké ceny.  Některé děti 
vyhrály, někdo si neodnesl 
vůbec nic, ale důležité bylo, že 
se všichni skvěle bavili.  

                                                                             
Šárka Hovězáková /4.tř./  

 
 
 

 
 
 
NEJLEPŠÍ  MALÍŘI  
ŠKOLY 
1.třída    Šárka  Cigánková 
2. třída   Antonie Nečasová 
3. třída   Petra Hanáčková 
4. třída   Lukáš Veselý 
5. třída   Kateřina Žilková 
 
 

 
                                            Adéla 
 
 
Naplánované akce  ZŠ a MŠ 
 

- 30.4. budeme pálit čarodějnice na škole 
- 4.5. besídka  DEN MATEK  17 hod.   /ZŠ, MŠ a ŠD/ 
- 12.5. vystoupení  dětí  MŠ – sraz rodáků 
- 16.5. divadelní představení pro žáky ZŠ – Hustopeče 
- 22.5. divadelní představení  na škole pro ZŠ  a MŠ – Králíček…. 
- 29.5. kulturní akce  pro zaměstnance  školy v rámci FKSP 
- 1.6. školní kolo  atletického čtyřboje  /MDD/ 
- 1.6. karneval  /ŠD/ 
- 8.6. výlet ZŠ a MŠ  Strážnice /Baťův kanál/, Hodonín ZOO 
- 15.6. celodenní pochodové cvičení – směr V. Pavlovice 
                                                                                  ř.š. 

 

 
                                                Jakub 
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Školní družina 
 
   Jen, co jsme oslavili masopust 
tradičním karnevalem, už jsme se 
připravovali na jaro. 
   Letošní zima uspíšila probuzení 
přírody z mírného odpočinku, takže 
mnoho času na lenošení nezbývalo. 
Děti pilně pracovaly na jarní výzdobě 
třídy. I když první jarní den byl 
pošmourný, přivítali jsme ho, jak se 
patří. 

 
 
   Celá škola zářila kytičkami a třídy 
zdobili motýlci, sluníčka, broučci a 
další pestré motivy. Děti přivolávaly 
jaro zpěvem a tancem. Aby se nám ho 
podařilo opravdu přivolat, byli jsme 
všichni oblečeni do různých odstínů 
zelené barvy. Po jarním veselí jsme se 
začali připravovat na velikonoce 
malováním kraslic, vytvářením 

zajíčků a obrázků s květinami a 
zvířenou. O podstatě velikonoc a 
velikonočních zvycích jsme si 
povídali  také s panem kaplanem. 
Formou přednášky a obrázků přiblížil 
dětem události ve městě Jeruzalémě 
před dvěma tisíci lety. Hezké počasí 
nás vylákalo na procházky do přírody 
a na hřiště. Nechyběla ani soutěž o 
nejlepšího skokana přes švihadlo. Ze 
dvou věkových kategorií vyhrála za 
1.-2. třídu Šárka Cigánková a za 3.-5. 
třídu Šárka Hovězáková. Výborné 
výkony podávali všichni zúčastnění, 
dokonce překonávali svoje osobní 
rekordy v počtu přeskoků.  
   Po krátkém velikonočním 
odpočinku jsme chvíli vydechli, ale 
opět se blíží několik významných dnů. 
Nejblíže je Den Země – neděle, 22. 
dubna. V rámci těchto oslav proběhne 
výstava výtvarné práce dětí na téma 
příroda a zvířata kolem nás. Všichni 
jste srdečně zváni. 
 

 

 
   Další víkend se těšíme na sobotu 28. 
dubna, kdy na hřišti proběhne slet 
čarodějnic a čarodějů. Už se začínáme 
dívat po nejvhodnějším dopravním 
prostředku, na kterém přiletíme. 
   Tím nejvýznamnějším dnem 
v tomto období je Den matek. 
Abychom předvedli maminkám to 
nejlepší, trénujeme a vymýšlíme 
bohatý program již teď. Máme plné 
ruce práce, ale jak jinak, než 
s úsměvem!  (KP)

 

 
                                     Adéla 

 
                                         Terezka 

 
                                Davídek V. 
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Názory, komentáře, kultura, sport, …  
 
Svátky jara? 
 
   Slavili jsme Velikonoce. Přípravou na tyto svátky byla doba postní. Mladší 
generaci, vyrostlé v době komunistické totality, to asi mnoho neříká, vždyť 
v postní době ve Starovičkách slavili ,,Dětský karneval“.  
   Křesťané spolu s Izraelity slaví o Velikonocích ,,velikou noc“ útěku Izraelitů 
z egyptského otroctví. My křesťané si připomínáme, že o těchto židovských 
svátcích byl odsouzen na smrt Boží syn, Ježíš Kristus. Byl ukřižován a třetího 
dne vstal z mrtvých. Je to i pro nás veliká noc zmrtvýchvstání, naděje, že i my 
v Ježíši Kristu budeme jednou slavit vítězství nad smrtí. 
   Naše kulturní a historická existence začíná pro nás Slovany na Velehradě. Při 
archeologických průzkumech se našel z té doby kříž s nápisem:,,Ježíš – Světlo, 
Život a Vítězství“. Ve tmě není život, maximálně živoření. Ježíšovy Velikonoce 
nebyly tehdy v Palestině na jaře, ale lidé slavili první dožínky – nové úrody 
ječmene. 
   Velikonoce slaví na světě dvě miliardy křesťanů. Někde je slaví na úsvitu jara, 
jinde již v počínajícím létě a někde u protinožců je podzim, ne-li dokonce zima. 
Více katolíků než na severní polokouli je na polokouli jižní, takže náš folklór a 
lidové tradice jim nic neříkají. 
   Kdo chce opravdu slavit Velikonoce musí znát odpověď na otázku:,,Kdo je 
Ježíš Kristus, respektive kdo je Ježíš Kristus pro mne? Co znamená Ježíš Kristus 
v mém životě? Je to pro mne jen historická vzpomínka, nebo životní program?“ 
Kdo si na tyto otázky najde odpověď, ten zakusí v srdci záplavu radosti, štěstí a 
pokoje a lék na všechna utrpení tohoto života. 
                                                                                             P. Václav Fišer, děkan 
 
 
Proč si připomínat výročí osvobození obce.     
 
   Ve sdělovacích prostředcích často slyšíme (nebo se dočteme) že ,,v těchto 
dnech si připomínáme významné výročí …“ apod. Také v těchto dnech si jedno 
takové výročí připomínáme. Dne 15. dubna r. 1945 byly osvobozeny Starovičky 
vojsky Rudé armády a o necelý měsíc později bylo válečné utrpení milionů lidí 
ukončeno. Před dvaašedesáti lety skončila dosud nejstrašnější válka v dějinách 
lidstva, která si vyžádala více než 55 milionů lidských obětí. 
   V souvislosti s úvodní větou tohoto příspěvku se však nabízejí mnohé otázky. 
Skutečně si významná výročí z historie naší země nebo i obce připomínáme a 
nebo je uvedená citace pouhou ,,otřepanou“ frází, která má se skutečností jen 
málo společného? Aby nedošlo k omylu – vůbec se mi nestýská po oslavách a 
povinném ,,jásání“, jaké my starší známe z minulosti. Jen se mi zdá, že v poslední 
době převládá lhostejnost a ztrácíme paměť. Z historických událostí si často 
pamatujeme jen to, co se nám hodí – co je ,,v módě“ podle momentální politické 
situace. Ve Starovičkách se u památníku tankové bitvy zastaví a položí kytici 
květin spíše ,,cizí“ návštěvník, než my domácí. Že je v obci pomník věnovaný 
vojákům, kteří zemřeli při osvobozování obce, mnozí ani nevíme. Poslední dobou 
se na veřejných budovách ve Starovičkách nevyvěšuje ani státní vlajka – snad 
proto, aby nebyla zcizena. 
   Proč bychom si měli připomínat válku a události z poloviny minulého století? 
Není to zbytečné? Není naše společnost už někde jinde a nemáme dost svých 
současných starostí? 
   Ne, není to zbytečné. Kořeny nacismu, rasismu a podobných extremismů 
přetrvávají v naší společnosti doposud. Proto je třeba připomínat především nám, 
kteří jsme válku nezažili, jakým útrapám byl náš národ vystaven, že tehdy šlo o 
naše bytí a nebytí, o zotročení menšiny přeživších. 
   Právě proto bychom neměli zapomínat na ty, kteří nám v roce 1945 museli 
svobodu vybojovat a především na ty, kteří se té svobody nedožili. A je úplně 
jedno jaký odznak měli na čepici a zda přišli z východu a nebo ze západu.      
                                                                                                         Zdeněk Trněný 
 

Postřehy odjinud – práce 
v Londýně    
(pokračování z minulého čísla)   
 
   Po příjezdu do Londýna jsem 
začala pracovat pro cateringovou 
agenturu. Ta zaměstnává několik set 
lidí (číšníky, kuchaře, pokojské a 
kuchyňské pomocníky). Na 
objednávky hotelů, kantýn, či jiných 
organizací vysílá své zaměstnance 
na různá místa po celém Londýně. 
Tato práce mě dostala na velice 
zajímavá místa, pracovala jsem 
například na londýnské radnici, kde 
jsme obsluhovali starostu Londýna, 
přes letní sezónu byla mou hlavní 
náplní práce na výletních lodích, 
které proplouvají celým Londýnem.  
   Vedle hotelu nejsou výjimkou 
práce v parlamentu, v BBC nebo 
dalších televizích. Někdy jde o 
rauty známých osobností a někdy o 
mytí nádobí v kantýně. Každopádně 
to byly zajímavé zkušenosti a práce 
na místech, kam bych se jinak 
pravděpodobně nikdy nedostala.  
   Vyzkoušela jsem si také práci v 
kanceláři „této agentury“ a byla to 
možná zajímavější zkušenost než 
ostatní práce, které mě byly 
agenturou zprostředkovány. Zhruba 
od poloviny srpna 2006 pracuji jako 
servírka v ,,Chiquitu“, což je 
mexická restaurace přímo v centru 
Londýna – konkrétně na ,,Leicester 
square“.  
   V blízkých  kinech se zhruba 
každých 14 dnů konají premiéry 
různých filmů z niž poslední film 
byl „Casino Roayale“ (pozn. 
nejnovější bondovka, pozn. psáno 
na podzim r. 2006). A tak i k nám 
do „Chiquity“ občas zabloudí 
nějaká ta filmová Star (např. Jessica 
Simpson). Chiquito je velice 
prostorná restaurace s asi 300 místy 
k sezeni a barem s míchanými 
nápoji. Na jedné směně pracuje 
dohromady až 18 číšníků (zhruba 6 
barmanů, 8 pomocníků, 3 hostesky, 
manageři, kuchaři, ...), páteční či 
sobotní večery opravdu nikomu 
nedají jedinou příležitost k 
odpočinku. Nicméně tu panuje 
velmi příjemná atmosféra a je zde 
přátelský kolektiv ze všech koutů 
světa.  

                 Miroslava Tomková 
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Novináři vzpamatujte se!   
 
   Již delší dobu je v tisku probíráno téma spolupracovníků 
s STB. Nikdo se ale nezabývá těmi, kteří pod výhrůžkami 
tyto lidi nutili, a do jaké míry, ti kteří byli ke spolupráci 
donuceni, druhým uškodili.  
   Je mi 84 let, prožil jsem nacistický i komunistický útlak. 
Po maturitě v r. 1943 jsem byl do roku 1945 totálně 
nasazen ve zbrojním průmyslu. V létech 1945 až 1950 
jsem vystudoval teologii v Brně. 16. dubna 1950 jsme byli 
panem biskupem v soukromé kapli, bez účasti veřejnosti i 
rodičů tajně vysvěceni. 
   Po skončení studia nikdo z nás nedostal souhlas pro 
činnost v duchovní správě. A 5. září jsme byli spolu 
s řeholníky ze zrušených klášterů povoláni k PTP, kde 
většina strávila 3 roky. 
   I náš pan biskup byl internován. Kněží žádali, jestli se 
dopustil nějakého protizákonného činu, aby byl postaven 
před soud a jestli ne, aby byl propuštěn. Bylo řečeno, že 
pan biskup se nedopustil žádného protizákonného činu, ale 
jeho přítomnost v diecézi je nežádoucí, proto propuštěn 
nebude. Do úřadu mohl nastoupit až v roce 1968. 
   V roce 1956 když jsem byl kaplanem, přišel za mnou o 
dva roky starší přítel, profesor X (plné jméno neuvádím, 
protože nemám jeho souhlas), a řekl mi:,,Já ti musím říct, 
proč za tebou jdu. Posílá mě za tebou STB, abych se tě 
zeptal, co říkáš na maďarské události. Musíme se 
domluvit, abychom mluvili stejně, kdyby za tebou přišli, 
abychom jeden druhého neshodili.“ Domluvili jsme se, že 
jsme hráli karty a pak jsem dostal návštěvu a již na to 
nepřišla řeč. Pak mě vyprávěl, jak se k tomu dostal:,,V 
sobotu jsem se ženil a v pondělí po svatbě mě na náměstí 
v Jihlavě zastavil pracovník STB a odvedl mě 
k výslechu:,,Před sedmi léty, když jste byl na vojně, 
někteří tam začali zakládat protikomunistickou organizaci. 
Chtěli, abyste se stal členem, vy jste to odmítl, ale 
neohlásil. Nic se vám dnes nemůže stát, protože se na to 
vztahují amnestie dvou prezidentů, ale jak můžete učit a 
vychovávat mládež, když jste měl takový postoj k třídnímu 
nepříteli! Podepište nám, že když byste něco takového 
věděl, že nám to ohlásíte. Nechtěl jsem podepisovat, 
ujížděl jeden autobus za druhým, dali mi večeři, střídali se 
pracovníci STB a když měl po desáté hodině odjet 
poslední autobus, řekl jsem si že jsem člověk 
nespolečenský, nikam nechodím, s nikým se nestýkám, jen 
ležím v knihách, tak ode mne se stejně nic nedoví. 
Podepsal jsem a jel domů.“ 
   Později mi vyprávěl, že ho začali volat a zadávat úkoly, 
stále si musel pamatovat, co říkal, aby neshodil sebe a 
druhé. Vydržel to něco přes dva měsíce a řekl 
jim:,,Zastřelte mě, oběste mě, dělejte si se mnou co chcete, 
ale víc sem chodit nebudu.“ Řekl mi, abych byl opatrný i 
před lidmi, kteří komunisté nejsou. Bylo to pro mne dobré 
poučení do života. 
   Při ustanovení na první samostatné místo, řekl mi 
krajský tajemník pro věci církevní:,,Jdete do pohraničí, ale 
když se ukážete, víc jako půl roku tam  
 
 
nebudete.“ Co to znamená ukázat se jsem pochopil, když 
za mnou přišli pracovníci STB a vyzvali mě ke spolupráci. 
Odmítl jsem, protože žádný občan není povinen být 

udavačem a tím, že jím nebudu, ještě nejsem špatným 
občanem. V pohraničí jsem zůstal a protože jsem 
nedostával státní příspěvky, musel jsem provádět opravy 
kostelů vlastnoručně. 
   Znám kněze, kterého 20 x přesvědčovali, i v noci ho 
budili, aby šel s nimi na věž, že tam někdo signalizuje. 
Vydržel a nezklamal. Byli snad i takoví, kteří tento tlak 
nevydrželi. Další věcí ale je, komu a jak uškodili. Mezi 
nimi je třeba rozlišovat. 
   Církev se za slabost a pochybení jedinců, kteří jednali 
proti duchu církve několikrát omluvila a volala je 
k pokání. Ti, kteří násilnosti páchají neuznali svoje viny a 
soudu se vyhýbají. 
   Je pro mne smutné, že se jako novináři zaměřujete na 
oběti nelidského nátlaku, ale nezaměříte se na ty, kteří 
tento nátlak v řadách STB a církevních tajemníků dělali. 
Mnozí z nich po sametové revoluci dostali velké odstupné 
a dodnes zastávají důležité funkce. 

(VF)  
 
Den země   

 
V neděli 22. dubna se i ve Starovičkách sešli obyvatelé 
obce, aby vyjádřili svůj postoj k celosvětovému hnutí 
v oblasti péče o životní prostředí. Účastníci setkání 
vysadili lípu, pro děti připravili organizátoři ve spolupráci 
s mysliveckým sdružením,  zábavné odpoledne plné her.      
 
 Starovičky – Moravský Žižkov  

 
V 19. soutěžním kole fotbalové soutěže III. třídy, sk. A 
zvítězila místní TJ na domácím hřišti nad Moravským 
Žižkovem přesvědčivě 5 : 1.  Branky domácích – 
Procházka 2x, Prát, Rajchman a Hrůzek. 
Po odehraných 19 kolech je TJ Starovičky na pátém místě, 
se ztrátou dvou bodů na druhé místo.     
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Zhluboka dýchat! 
 
   Zhluboka dýchat, raz, dva, tři. 
   … ano, takhle jste si mohli prozpěvovat při procházce, 
v krásném odpoledni a těšit se z toho, jak vám čerstvý 
vzduch pronikne do plic a jak dobře děláte pro svoje zdraví. 
Platí to i dnes? Většina lidí reaguje na neustále se zdražující 
energie pořízením krbových kamen, nebo se vrací ke kotlům 
na tuhá paliva. Ušetří nějakou korunu a navíc, přiznejme si, 
je to také jednoduché řešení pro odstranění nežádoucího 
odpadu. Ne vždy cítíme ze spalin typickou vůni dřeva, či 
uhlí, jak to bývalo dřív.  
   Dnes se naše vjemy potýkají s prapodivnými zápachy. 
Možná si lidé neuvědomují, co všechno vypouštějí do 
ovzduší a k čemu každý svou „troškou“ přispívá. 
 
   Při spalování odpadů v kamnech, v kotli či na otevřeném 
ohništi může vznikat mnohem více nebezpečných škodlivin 
než v průměrné spalovně. Hlavní příčiny jsou dvě: 
- teploty, při nichž hoření probíhá jsou nízké,  
- palivo je nedokonale okysličováno.  
Výsledkem je nedokonalé hoření. Spalujete-li v kamnech 
odpad, uniká z vašeho komína čpavek, fenoly, kyanidy, 
dehet … aj. Tyto látky nepříjemně zapáchají, drážní sliznice 
horních cest dýchacích, vedou k bolestem hlavy či působí 
jako nervový jed. Polyaromatické uhlovodíky obsažené 
v dehtu jsou dokonce prvními látkami, u nichž byl prokázán 
rakovinotvorný účinek! Ještě nebezpečnějšími produkty 
spalování jsou tzv. dioxiny, které se hromadí a setrvávají 
v našich potravních řetězcích dlouhé roky. Dioxiny 
způsobují mimo jiné vývojové vady, neplodnost, 
hormonální a imunitní poruchy. 
   Věcí, které do kamen nepatří je mnoho. Zaměřme se na ty, 
které se tam ocitají nejčastěji. Pokud doma přiložíte do 
kamen kousek plastu, starou dřevotřísku, překližku, gumu 
nebo staré oblečení z umělých vláken, vězte, že to, co poté 
vychází z vašeho komína, není jen tak obyčejný kouř. 
 
Plasty: jsou obohaceny různými látkami, které obsahují 
těžké kovy (zinek, kadmium), které se po spálení nejen 

uvolňují do ovzduší, ale zůstávají i v popelu, takže dochází 
k znečištění půdy. Dalšími látkami, které vznikají při 
nedokonalém spalování plastů jsou ftaláty. Tyto látky jsou 
velmi zákeřné, hromadí se postupně v lidském těle a jsou dle 
Světové zdravotnické organizace nebezpečnější než obávané 
polychlorované bifenyly (PBC). A proto se raději 
rozhlédněte po svém okolí, kde stojí nádoby na tříděný 
odpad a místo do kamen hoďte plasty určené ke třídění do 
žlutého kontejneru.  
 
PVC: je z hlediska kouřových zplodin asi nejnebezpečnější 
z plastů. I při dokonalém a řízeném spalování při vysokých 
teplotách ve spalovnách vzniká velké množství škodlivých 
látek a jedů jako např. kyselina chlorovodíková, 
vinylchlorid, dioxiny, plynný chlor a fosgen. Výrobky 
z PVC ( linoleum, novodurové trubky, pláštěnky, ubrusy, 
hadice) můžete uložit ve sběrném dvoře, který je otevřen 
každou sobotu  od 9 do 11 hodin. 
 
   I pálení, zdá se neškodného papíru, kartonů a balících 
materiálů uvolňuje halogenové uhlovodíky, které jsou 
spojeny s krevními abnormalitami a poškozením jater. 
Barvené a potištěné papíry syntetickými inkousty obsahují 
navíc těžké kovy. 
   Když cítíte kouř vy, vaše rodina a sousedé jste 
vystavování potenciálně jedovatým substancím. 
 
   Věřím, že každému z nás záleží na vlastním zdraví a 
zdraví jeho dětí. Proto buďme tolerantní nejen k sobě, ale i 
svému okolí a nespalujme odpad doma. Obec nám pro 
likvidaci veškerých věcí poskytuje sběrné kontejnery a 
sběrný dvůr odkud se tříděný odpad dostane do míst, kde 
bude likvidován šetrnějším způsobem. 
Přeji vám příjemné procházky na čerstvém vzduchu.     
S pozdravem KP  
(odborné informace z internetu, Město Jílové) 

 
 

 
 

 
Zde odstřihnout   
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Anketa – duben 2007  
Anketa je uveřejněna na internetových stránkách obce, z hlediska objektivity platných hlasů však bude mít jen 
informativní charakter a do vyhodnocení bude zahrnuta jen jako informace. Zakroužkujte zvolenou variantu a vhoďte 
do schránky Obecního úřadu. Je možné vhodit i lístek s označením ,,Anketa – A, 1 nebo 2,  - B, 1, nebo 2 nebo 3. 
 
A,   Čistírna odpadních vod 

ČOV nepotřebujeme, finančně zatíží obec i občany,  její výstavbu oddálit až do chvíle, kdy to bude z hlediska zákona 
neodkladné. 

Vybudovat ČOV co nejdříve, výhody po jejím vybudování a následná ochrana životního prost ředí převáží finanční zátěž 
obce i občanů.  

       B,    Názvy ulic 
Ulice oficiálně neoznačovat, místní obyvatelé je nepotřebují a orientace pro ostatní není nutná. 
Ulice označovat neoficiálně, a vytvořit informační mapky s těmito názvy ulic, která však komplexní orientaci neřeší. 
Ulice oficiálně označit i přes nevýhodu, jakou je výměna občanských průkazů a dalších dokumentů a ve spojení 

s informačními mapami přispět ke komplexní orientaci ostatních, kteří obec navštíví. 
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III. třída, sk. A 

  TABULKA 

Rk.  Tým Záp + 0 - Skóre Body (Prav) 
 

1. Mikulov B 17 13 1 3 54: 20 40 ( 13) 
 

2. Týnec 17 10 3 4 32: 16 33 ( 9) 
 

3. Novosedly B 17 9 4 4 35: 18 31 ( 4) 
 

4. Bavory B 17 8 3 6 34: 29 27 ( 3) 
 

5. Lednice B 17 8 2 7 38: 33 26 ( 2) 
 

6. Starovičky 17 8 2 7 24: 23 26 ( -1) 
 

7. Perná 17 8 1 8 26: 33 25 ( -2) 
 

8. Sok. Pavlov 17 6 4 7 23: 26 22 ( -5) 
 

9. Kostice B 18 5 5 8 32: 44 20 ( -7) 
 

10. Tvrdonice B 18 5 4 9 22: 32 19 ( -8) 
 

11. Sok. Ladná 17 5 3 9 26: 28 18 ( -9) 
 

12. Fk Valtice 17 4 6 7 25: 32 18 ( -6) 
 

13. Žižkov 17 5 2 10 24: 41 17 ( -7) 
 

14. Zaječí 17 4 4 9 27: 47 16 ( -8) 

 
 
TJ Starovičky  
 
   Jaro 2007 zastihlo TJ Starovičky ve víru mnoha změn. V hospodářské činnosti 
TJ Starovičky došlo k zásadní změně dne 12.3.2007, kdy byl vydán Živnostenský 
list na ubytovací služby.  To znamená, že může být plně využit provoz ubytovny 
k činnosti TJ. Kvalitu ubytování a zázemí ubytovny chceme v průběhu roku 
zkvalitnit. Správcem budovy byla pověřena paní Kotoučková. Ubytovnu můžete 
využít i Vy – pro Vaše známé či přespolní rodinné příslušníky. V případě zájmu 
se můžete s důvěrou obrátit na paní Kotoučkovou nebo na pana Václava 
Hovězáka. 
 
   TJ i nadále úzce spolupracuje s obcí. Důkazem toho je bezplatný převod 
pozemků ve vlastnictví TJ na Obec Starovičky a to z důvodu jednoduššího 
získání státních dotací, které chceme využít např. na úpravu okolí hřiště a kabin, 
vybudování zavlažovacího systému hřiště atd. Věříme, že to byl správný krok, a 
že bude prospěšný jak pro TJ, tak i pro obec. 
   Na základě kladných ohlasů z řad občanů po úspěšném maškarním plese se TJ 
rozhodla uspořádat velikonoční zábavu. Bohužel se ukázalo, že to nebylo dobré 

rozhodnutí. Tato akce se neshledala se 
zájmem občanů, o čemž svědčí velmi 
malá účast. Doufáme, že naše další 
akce budou úspěšnější.  
   Žáci pokračují v přípravě 
pravidelným trénováním a přátelskými 
zápasy. Dne 18.3. sehrálo družstvo 
žáků přátelské utkání na hřišti 
v Pouzdřanech a přivezlo velmi dobrý 
výsledek 3:3, kdy poločas vyhrálo 3:0. 
Branky zařídili Petr Šmerda (2x) a 
Pavel Stolár. Další zápasy se již tolik 
nepovedly. Dne 1.4. žáci prohráli 
v Boleradicích 1:4, gól dal Pavel 
Stolár. Dne 8.4. prohráli s  Pavlovicemi 
0:6 a dne 12.4. remizovali 
s Boleradicemi 0:0 Musíme však 
zmínit, že výsledky jsou ovlivněny 
docházkou jednotlivých žáků. 
   V kádru mužstva dospělých proběhlo 
několik změn. Podařilo se změnit 
hostování hráčů: Pavel Paprskář, 
Roman Hrůzek, René Dušánek na 
trvalý přestup. Dalšími posilami jsou: 
Lukáš Rajchman, Jiří Vičan a na 
hostování: Martin Tomek a Petr 
Procházka. V rámci přípravy byly 
sehrány dvě přátelská utkání. Dne 18.3. 
s mužstvem Boleradic s výsledkem 2:2, 
/obě branky zařídil Vladimír Seďa/ a  
dne 25.3. s dorostem V.Pavlovic 
s výsledkem 1:0, branku vstřelil Ivan 
Nečas. Jarní část fotbalové sezóny se 
naplno rozběhla 31.3. a mužstvo začalo 
těmito dobrými výsledky: 16.kolo 
Tvrdonice B – Starovičky 1:1 /branka 
František Jelínek/, 17.kolo Starovičky 
– Bavory B 2:0 /branky Petr 
Procházka, Radek Horák/. Po prvních 
dvou jarních kolech si mužstvo udrželo 
velmi dobré šesté místo v tabulce. 
(KJ)
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